小一學校網 POA School Net

72

天水圍、屏山、廈村、輞井、流浮山、洪水橋、稔灣 TIN SHUI WAI, PING SHAN, HA TSUEN, MONG TSENG, LAU FAU SHAN, HUNG SHUI KIU, NIM WAN

學校 編號 School No.	學校名稱(備註) Name of School (Remarks)	學校 類別 School Type	資助 類別 Finance Type	宗教 Religion	自行分配 學位學額 Discretionary Places Quota	學校地址 (電話號碼) School Address (Telephone Number)
112755	元朗寶覺小學 (S)(P)	男女	資助	佛教	38	新界元朗洪水橋丹桂村路 5 5 號 (2476 2258)
	Yuen Long Po Kok Primary School	co-ed	aided	Buddhism		55 Tan Kwai Tsuen Road, Hung Shui Kiu, Yuen Long, NT
115711	嗇色園主辦可銘學校 (S)(P)	男女	資助	儒釋道三教	50	新界元朗天水圍天柏路 2 號 (2445 0101)
	Ho Ming Primary School (Sponsored by Sik Sik Yuen)	co-ed	aided	Confucianism, Buddhism & Taoism		2 Tin Pak Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
115720	伊利沙伯中學舊生會小學 (S)(P)	男女	資助		63	新界元朗天水圍天耀邨第一期 (2448 0883)
	QES Old Students' Assn Primary School	co-ed	aided			Phase 1, Tin Yiu Estate, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
115738	香港潮陽小學 (S)	男女	資助		63	新界元朗天水圍天耀邨第三期 (2446 3018)
	Chiu Yang Primary School of Hong Kong	co-ed	aided			Phase III, Tin Yiu Estate, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
115746	東華三院姚達之紀念小學(元朗)(S)(P)	男女	資助		63	新界天水圍天瑞邨第一期屋邨小學 (2445 1264)
	TWGHS Yiu Dak Chi Memorial Primary	co-ed	aided			Estate Primary School, Tin Shui Estate Phase 1, Tin Shui
	School (Yuen Long)					Wai, NT
115800	樂善堂梁銶琚學校 (S)(P)	男女	資助		63	新界元朗天水圍第四期天瑞邨屋邨小學校舍
	LST Leung Kau Kui Primary School	co-ed	aided			(2448 6022)
						Estate Primary School, Tin Shui Estate Phase IV, Tin Shui
-1.60.10			\			Wai, Yuen Long , NT
516848	天水圍官立小學 (S) (P)	男女	官立		63	新界元朗天水圍天瑞路10號 (2447 4288)
-1.10-0	Tin Shui Wai Government Primary School	co-ed	govt			10 Tin Shui Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
516872	天水圍天主教小學 (S) (P)	男女	資助	天主教	63	新界元朗天水圍天柏路 2 8號 (2617 8212)
	Tin Shui Wai Catholic Primary School	co-ed	aided	Catholicism		28 Tin Pak Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
529532	伊利沙伯中學舊生會小學分校 (S) (P)	男女	資助		63	新界元朗天水圍三區第四期 (2447 8686)
	QES Old Students' Assn Branch Primary	co-ed	aided			Area 3, Phase 4, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
520501	School	H 4.	357 H.L		(2)	が用 二旭子
529591	東華三院李東海小學 (S) (P)	男女	資助		63	新界元朗天水圍天壇街 1 9 號 (2446 1188)
520770	TWGHS Leo Tung-hai Lee Primary School 獅子會何德心小學 (S) (P)	co-ed 男女	aided 資助		63	19 Tin Tan Street, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT 新界元朗天水圍三區四期天盛苑第二小學
529770	御丁曾刊徳心小学 (S) (P) Lions Clubs International Ho Tak Sum Primary	男女 co-ed	貞助 aided		63	
	School	co-ea	aided			(2617 9682) Area 3 (PS2), Phase 4, Tin Shing Court, Tin Shui Wai,
	School					Yuen Long, NT
530409	天水圍循道衞理小學 (S)(P)(U6)	男女	資助	基督教	63	新界元朗天水圍三十一區第一期天頌苑 (2448 0373)
330107	Tin Shui Wai Methodist Primary School	co-ed	aided	Protestantism/	05	Phase 1, Area 31, Tin Chung Court, Tin Shui Wai, Yuen
	2 2 wi interned to 1 minuty 2011001	20 24		Christianity		Long, NT

(請翻閱後頁 P.T.O.)

在一般情况下,自行分配學位學額是按各學校的暫定開辦小一班級數目(即按現有小六班級數目或全校課室數目除以六的結果而定(在有足夠課室情况下,取兩者中較大的數目))計算。最終各學校獲准開辦的小一班級數目會按既定準則視乎實際學位需要而定。

Under general circumstances, the Discretionary Places Quota is based on the provisional number of P1 classes, which is derived from the number of outgoing P6 classes or the number of classrooms divided by 6 (whichever is the greater and subject to the availability of classrooms), of the schools. The actual number of P1 classes approved for a school is determined according to the established criteria taking into account the actual demand.

家長為子女選擇小學時,應該先了解子女的特質、性格、能力和興趣,並考慮學校的特色、校訓、宗教、辦學團體、位處地區、規模和歷史等因素。家長可參閱小學概覽(https://www.chsc.hk/primary)了解學校的資訊,或瀏覽個別學校的網頁以掌握更詳盡的資料。

When choosing a primary school for children, parents should first identify children's characteristics, personalities, abilities and interests, and then consider various factors such as the characteristics, school motto, religion, sponsoring body, location, scale and history of a school. Parents may refer to the Primary School Profiles (https://www.chsc.hk/primary/en) for information of schools, or visit the individual school's website for more detailed information.





小學概覽

Primary School Profile

備註 Remarks

- S 學校實施小班教學,基本每班派位名額為 25 人。若在統一派位階段有實際的需要,學校每班或需加派學生。小班教學著眼教學策略,涉及教學帶動的分組法,學校實施小班 教學會按學習目標和學生需要訂定教學組的大小和數目:每班派位人數不應也不須和教學組的大小劃上等號。
 - The school practises small class teaching with the number of school places for allocation being basically 25 students per class. Subject to the actual need at the Central Allocation stage, the school may be allocated more students per P1 class. Small class teaching is more concerned with the teaching and learning strategy and involves teaching setting or grouping driven by teaching considerations. Schools implementing small class teaching may have different sizes of grouping and different numbers of groups subject to the learning objectives and students' needs. The number of students allocated per class should not and need not be taken as equivalent to the grouping.
- P 該校具備有部分可供肢體傷殘學生使用的設施,有關詳情請直接向學校查詢。
 - The school is equipped with some facilities for the children with physical disability. For details, please contact the school direct.
- U6 該校與天水圍循道衞理中學採用「一條龍」辦學模式
 - The school and Tin Shui Wai Methodist College adopt the 'through-train' mode.

小一學校網 **POA School Net**

天水圍、屏山、廈村、輞井、流浮山、洪水橋、稔灣

TIN SHUI WAI, PING SHAN, HA TSUEN, MONG TSENG, LAU FAU SHAN, HUNG SHUI KIU, NIM WAN

學校 編號	學校名稱(備註)	學校 類別	資助 類別	宗教	自行分配 學位學額	學校地址 (電話號碼)
School No.	Name of School (Remarks)	School Type	Finance Type	Religion	Discretionary Places Quota	School Address (Telephone Number)
535621	金巴崙長老會耀道小學 (S) (P) (U7) Cumberland Presbyterian Church Yao Dao Primary School	男女 co-ed	資助 aided	基督教 Protestantism/ Christianity	63	新界元朗天水圍天富苑 (2617 7926) Tin Fu Court, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
535630	香港青年協會李兆基小學 (S) (P) HKFYG Lee Shau Kee Primary School	男女 co-ed	資助 aided		63	新界元朗天水圍天榮路11號 (2448 1011) 11 Tin Wing Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
535699	中華基督教青年會小學 (S) (P) Chinese YMCA Primary School	男女 co-ed	資助 aided	基督教 Protestantism/ Christianity	63	新界元朗天水圍天富苑第四期 (2445 0580) Phase 4, Tin Fu Court, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
535745	香港普通話研習社科技創意小學 (S) (P) Xianggang Putonghua Yanxishe Primary School of Science and Creativity	男女 co-ed	資助 aided		63	新界元朗天水圍天秀路 2 5 號天富苑第二期 (2470 8080) Phase 2, Tin Fu Court, 25 Tin Sau Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
535770	宣道會葉紹蔭紀念小學 (S) (P) Christian Alliance S Y Yeh Memorial Primary School	男女 co-ed	資助 aided	基督教 Protestantism/ Christianity	63	新界元朗天水圍天澤邨 (3152 2973) Tin Chak Estate, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
540170	順德聯誼總會伍冕端小學 (S) (P) (U8) Shun Tak Fraternal Assn Wu Mien Tuen Primary School	男女 co-ed	資助 aided	-	63	新界天水圍天恒邨 (3157 0630) Tin Heng Estate, Tin Shui Wai, NT
540188	十八郷郷事委員會公益社小學 (S) (P) Shap Pat Heung Rural Committee Kung Yik She Primary School	男女 co-ed	資助 aided		63	新界元朗天水圍天城路 2 2號 (2448 6623) 22 Tin Shing Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
543233	基督教培恩小學 (S) (P) (H2) Christian Pui Yan Primary School	男女 co-ed	資助 aided	基督教 Protestantism/ Christianity	63	新界元朗天水圍天業路 2 號 (2342 0555) 2 Tin Yip Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
543322	樂善堂梁銶琚學校(分校) (S) (P) LST Leung Kau Kui Primary School (Branch)	男女 co-ed	資助 aided		63	新界元朗天水圍101區天恩邨第二小學校舍 (2445 6880) Second Primary School, Tin Yan Estate, Area 101, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
549371	聖公會天水圍靈愛小學 (S) (P) SKH Tin Shui Wai Ling Oi Primary School	男女 co-ed	資助 aided	基督教 Protestantism/ Christianity	63	新界元朗天水圍天瑞路82號 (2446 1633) 82 Tin Shui Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
550370	元朗公立中學校友會鄧英業小學 (S) (P) Yuen Long Public Middle School Alumni Association Tang Ying Yip Primary School	男女 co-ed	資助 aided		63	新界元朗天水圍天瑞路 8 6 號 (2617 8200) 86 Tin Shui Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT
554634	潮陽百欣小學 (S) (P) Chiu Yang Por Yen Primary School	男女 co-ed	資助 aided	****	63	新界元朗天水圍104區天華路55號第一校舍 (2445 1666) School 1, Area 104, 55 Tin Wah Road, Tin Shui Wai, Yuen Long, NT

-般情況下,自行分配學位學額是按各學校的暫定開辦小一班級數目(即按現有小六班級數目或全校課室數目除以六的結果而定(在有足夠課室情況下,取兩 者中較大的數目))計算。最終各學校獲准開辦的小一班級數目會按既定準則視乎實際學位需要而定。

Under general circumstances, the Discretionary Places Quota is based on the provisional number of P1 classes, which is derived from the number of outgoing P6 classes or the number of classrooms divided by 6 (whichever is the greater and subject to the availability of classrooms), of the schools. The actual number of P1 classes approved for a school is determined according to the established criteria taking into account the actual demand.

家長為子女選擇小學時,應該先了解子女的特質、性格、能力和興趣,並考慮學校的特色、校訓、宗教、辦學團體、位處地 區、規模和歷史等因素。家長可參閱小學概覽(https://www.chsc.hk/primary)了解學校的資訊,或瀏覽個別學校的網頁以掌握更 詳盡的資料。

When choosing a primary school for children, parents should first identify children's characteristics, personalities, abilities and interests, and then consider various factors such as the characteristics, school motto, religion, sponsoring body, location, scale and history of a school. Parents may refer to the Primary School Profiles (https://www.chsc.hk/primary/en) for information of schools, or visit the individual school's website for more detailed information.





U7

- 學校實施小班教學,基本每班派位名額為 25 人。若在統一派位階段有實際的需要,學校每班或需加派學生。小班教學著眼教學策略,涉及教學帶動的分組法,學校實施小班 教學會按學習目標和學生需要訂定教學組的大小和數目:每班派位人數不應也不須和教學組的大小劃上等號。
 - The school practises small class teaching with the number of school places for allocation being basically 25 students per class. Subject to the actual need at the Central Allocation stage, the school may be allocated more students per P1 class. Small class teaching is more concerned with the teaching and learning strategy and involves teaching setting or grouping driven by teaching considerations. Schools implementing small class teaching may have different sizes of grouping and different numbers of groups subject to the learning objectives and students' needs. The number of students allocated per class should not and need not be taken as equivalent to the grouping.
- 該校具備有部分可供肢體傷殘學生使用的設施,有關詳情請直接向學校查詢
 - The school is equipped with some facilities for the children with physical disability. For details, please contact the school direct. 該校與金巴崙長老會耀道中學採用「一條龍」辦學模式
- U8
- The school and Cumberland Presbyterian Church Yao Dao Secondary School adopt the 'through-train' mode. 該校與順德聯誼總會翁祐中學採用「一條龍」辦學模式。 The school and Shun Tak Fraternal Assn Yung Yau College adopt the 'through-train' mode.
- H2 該校的前稱為香港學生輔助會小學
 - The former name of the school was Hong Kong Student Aid Society Primary School.